

第八届世界麻将锦标赛简介

Introduction to the Eighth World Mahjong Championship

第八届世界麻将锦标赛将于 2026 年 10 月 18 日至 22 日在中国四季如春的云南省昆明市举行。

The Eighth World Mahjong Championship will be held from October 18 to 22, 2026, in Kunming, Yunnan Province, China—a city renowned for its spring-like climate throughout the year.

世界麻将锦标赛是世界麻将组织主办的全球最具有权威性、高水平的智力麻将竞技比赛。世界麻将组织自 2005 年在北京由八个国家发起成立以来，至今成员已拓展至 40 多个国家和地区。世界麻将组织始终致力于弘扬奥林匹克精神，倡导健康、科学、友好的麻将文化，推动智力竞技麻将运动的健康发展。

Hosted by the World Mahjong Organization (WMO), the World Mahjong Championship is the world's most authoritative and high-level intellectual competitive mahjong tournament. Since its founding in Beijing in 2005 by eight initiating countries, the WMO has expanded its membership to over 40 countries and regions. The Organization remains committed to promoting the Olympic spirit, advocating a healthy, scientific, and friendly mahjong culture, and fostering the sound development of competitive intellectual mahjong.

世界麻将组织自 2006 年颁布了国际《麻将竞赛规则》（MCR）以来，已经举办了七届世界麻将锦标赛。第一届 2007 年在中国成都峨眉山；第二届 2010 年在荷兰乌特勒支市；第三届 2012 年在中国重庆黔江区；第四届 2015 年在韩国济州岛；第五届 2017 年在中国西安；第六届 2019 年在法国里昂；第七届 2024 年在加拿大多伦多。如今，世界麻将锦标赛已成为全球国际《麻将竞赛规则麻将》（MCR）智力竞技麻将爱好者重要的顶级赛事和交流纽带。

Since the WMO promulgated the international Mahjong Competition Rules (MCR) in 2006, seven editions of the World Mahjong Championship have been successfully held: the 1st in Mount Emei, Chengdu, China (2007); the 2nd in Utrecht, the Netherlands (2010); the 3rd in Qianjiang District, Chongqing, China (2012); the 4th on Jeju Island, South Korea (2015); the 5th in Xi'an, China (2017); the 6th in Lyon, France (2019); and the 7th in Toronto, Canada (2024). Today, the Championship stands as a premier top-tier event and an important communication platform for global enthusiasts of MCR-standard competitive mahjong.

本届赛事期间将同步开展麻将文化论坛交流、竞赛规则研讨、培训裁判资格，及专业考核等系列活动。组委会致力于将本届赛事打造为集智力竞技，文化交流，旅游休闲于一体的高品质国际麻将竞赛（MCR）交流的盛会，以多元化形式推动智力麻将运动规范化发展。

A series of concurrent activities will be held alongside the main competition, including mahjong cultural forums, seminars on competition rules, referee certification training, and professional qualification assessments. The Organizing Committee aims to make this Championship a high-quality international MCR mahjong gala that integrates intellectual competition, cultural exchange, and leisure tourism, while promoting the standardized development of competitive mahjong through diversified initiatives.

第八届世界麻将锦标赛严格遵循世界麻将组织颁布的国际《麻将竞赛规则》（MCR），同步开展个人赛，队伍赛与团体赛，以 10 局比赛总成绩核定各项目排名：个人赛录取前 16 名；四人制队伍赛，录取前 8 名；团体赛按参赛国家前四名选手总成绩录取前 6 名。所有参赛选手，按规则比赛完 10 局的，均可获得成绩证书、证章，达到《麻将品级认定制度》标准的选手，经申请可授予对应麻将品级证书。

The Eighth World Mahjong Championship will be conducted in strict accordance with the international Mahjong Competition Rules (MCR) promulgated by the WMO. Three competition categories will be featured: Individual Event, Four-Player Team Event, and National Team Event. Final rankings in all categories are determined by the aggregate scores from ten rounds of play: the top 16 individuals will be placed in the Individual Event; the top 8 four-player teams will be recognized in the Four-Player Team Event; and the top 6 national teams will be ranked based on the combined scores of each country's top four players in the National Team Event. All participants who

complete all ten rounds in compliance with the rules will receive an official certificate of achievement and a commemorative badge. Competitors who meet the standards of the Mahjong Grading System may apply for the corresponding mahjong grade certificate.

本届世锦赛不仅是全球麻将选手的巅峰竞技舞台，更将成为文化交流、规则普及、专业培训与文旅体深度融合的盛宴。

This World Championship serves not only as a pinnacle competitive arena for elite mahjong players worldwide, but also as a grand gathering that facilitates cultural dialogue, rule popularization, professional training, and the integrated development of culture, tourism, and sports.

昆明是云南省省会，是面向南亚东南亚的区域性中心城市、国际性综合交通枢纽城市，是历史文化名城。昆明海拔约 1890 米，10 月中旬，气候凉爽宜人，平均气温 13.6℃至 19.9℃，环境舒适，是来了就不想走，走了还想来的城市。赛事会场指定接待酒店为昆明世纪金源大饭店（五星级，坐落于昆明市官渡区迎宾路 1 号，距昆明长水国际机场约 35 公里，距昆明火车站约 15 公里，交通便捷）。第八届世界麻将锦标赛组委会为参赛选手及参会嘉宾提供了最优惠的保障。见：《竞赛规程》

Kunming, the capital city of Yunnan Province, is a renowned historical and cultural city, a regional hub connecting South and Southeast Asia, and an

international comprehensive transportation center. Situated at an elevation of approximately 1,890 meters, Kunming enjoys pleasantly cool weather in mid-October, with average temperatures ranging from 13.6°C to 19.9°C—a climate so agreeable that visitors are reluctant to leave and eager to return. The official designated hotel for the Championship is the Empark Grand Hotel Kunming, a five-star property located at No. 1 Yingbin Road, Guandu District. It is approximately 35 kilometers from Kunming Changshui International Airport and 15 kilometers from Kunming Railway Station, offering convenient transportation access. The Organizing Committee will provide optimal support and services for all registered athletes and invited guests. For full details, please refer to the Official Competition Regulations.

欢迎世界麻将组织各成员、各国及地区麻将界的朋友们，按《竞赛规程》踊跃报名参赛，共赴这场国际麻将竞赛的顶级盛会。

All member bodies of the World Mahjong Organization, as well as mahjong practitioners and enthusiasts from all countries and regions, are warmly invited to register in accordance with the Competition Regulations and join this premier international mahjong event.

第八届世界麻将锦标赛组委会

2026 年 6 月

Organizing Committee of the Eighth World Mahjong Championship

June 2026